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Protokół Nr III.2018  
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 17 grudnia 2018 roku 

1. Otwarcie III sesji rady powiatu. 
Otwarcia III sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram III sesję Rady 
Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 17 radnych, co zapewnia możliwość 
podejmowania uchwał. Nieobecny Radny Piotr Kowalski oraz Radny Jacek Grzelak. Witam 
obecnych na sali: Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką Sekretarza Powiatu 
Iwonę Hryniewiecką, Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego, dyrektorów jednostek organi-
zacyjnych, naczelników wydziałów i kierowników referatów Starostwa Powiatowego, pozosta-
łych gości oraz prasę lokalną. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu proponuję wprowadzić do porządku obrad 
uchwałę Nr III.5.2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych 
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych 
Powiatowi Żagańskiemu w 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy są jakieś zastrzeżenia, co do propozycji zmiany 
porządku obrad? 
Radni nie wnieśli zastrzeżeń do zmiany proponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak podał pod głosowanie przyjęcie poprawek do propo-
nowanego porządku obrad. 
Za przyjęciem poprawek do porządku obrad głosowało 17 radnych. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-
dzonych poprawkach. 
Porządek obrad po wprowadzonych poprawkach został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 17 
radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie III sesji rady powiatu. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr I.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 23 listopada 

2018 roku. 
       4. Podjęcie uchwały Nr III.1.2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024. 
       5. Podjęcie uchwały Nr III.2.2018 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na 2019 rok. 
       6. Podjęcie uchwały Nr III.3.2018 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagań-

skiego na 2019 rok. 
       7. Podjęcie uchwały Nr III.4.2018 w sprawie nieodpłatnego użyczenia pomieszczeń biurowych 

stanowiących własność Powiatu Żagańskiego na potrzeby Młodzieżowego Centrum Kariery 
w Żaganiu prowadzonego przez Lubuską Wojewódzką Komendę Ochotniczych Hufców 
Pracy w Zielonej Górze. 

       8. Podjęcie uchwały nr III.5.2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań fi-
nansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2018 roku. 

  9. Wolne wnioski.  
      10. Zamknięcie obrad III sesji. 
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O godz. 1005 na obrady sesji przyszedł Radny Piotr Kowalski. W dalszych obradach sesji brało 
udział 18 radnych. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak udzielił głosu dla Pani Wicestarosty Anny Michal-
czuk. 
Wicestarosta Anna Michalczuk: Zarząd Powiatu Żagańskiego przyznał określoną kwotę i zo-
stała zakupiona nagroda dla ucznia ze Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Ża-
ganiu, który jest reprezentantem kadry narodowej na Światowe Igrzyska Olimpiad Specjalnych 
w Abu Dabi 2019. 
Starosta Henryk Janowicz w imieniu Zarząd Powiatu wręczył nagrodę rzeczową tj. rower spor-
towy dla ucznia SOSW w Żaganiu ………………………….. za zdobycie złotego medalu  
w Ogólnopolskich Letnich Igrzyskach Specjalnych w 2018 roku. 

3. Przyjęcie protokołu Nr I.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 23 listo-
pada 2018 roku. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do zapoznania się z protokołem z obrad sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 23 listopada 2018 roku został wyznaczony Zbigniew Białkowski 
oraz Radny Maciej Boryna, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Zbigniew Białkowski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie protokół Nr I.2018 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 23 listopada 2018 roku. 
Protokół Nr I.2018 z dnia 23 listopada 2018 roku został przyjęty jednogłośnie. 

       4. Podjęcie uchwały Nr III.1.2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024. 

            a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024,  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 
2019 – 2024. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Obowiązek sporządzania Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej wynika z konieczności efektywnego zarządzania finansami w perspektywie kilku lat oraz 
faktu naszej przynależności do Unii Europejskiej, której budżet jest oparty na wieloletnim pla-
nie finansowym. Planowanie wieloletnie jest niezbędnym instrumentem nowoczesnego zarzą-
dzania finansami publicznymi.  
WPF sporządza się na okres, na który zaciągnięto oraz planuje się zaciągnąć zobowiązania. 
Ustawodawca nakazuje, aby wieloletnia prognoza finansowa j.s.t. była realistyczna. Oznacza 
to, iż powinna uwzględniać zdarzenia, które mają lub mogą mieć wpływ na gospodarkę finan-
sową w perspektywie czasu wykraczającej poza bieżący rok budżetowy. Ustawodawca uszcze-
gółowił minimalną treść wieloletniej prognozy finansowej. WPF obejmuje prognozę m.in. ta-
kich parametrów budżetowych jednostki samorządu terytorialnego, jak:  
 dochody bieżące oraz wydatki bieżące budżetu, 
 dochody majątkowe oraz wydatki majątkowe budżetu, 
 wynik budżetu wraz ze wskazaniem przeznaczenia nadwyżki albo sposobu sfinansowania 

deficytu, 
 przychody i rozchody budżetu, z uwzględnieniem długu zaciągniętego oraz planowanego do 

zaciągnięcia. 
Obligatoryjnym elementem WPF jest również kwota długu jednostki samorządu terytorialnego 
wraz ze wskazaniem sposobu sfinansowania jego spłaty, fakultatywnym zaś upoważnienie dla 
organu wykonawczego do zaciągania zobowiązań. Ustawodawca nakazuje ponadto, aby część 
składową WPF stanowiły objaśnienia przyjętych wartości. Zarząd Powiatu sporządził WPF na 
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lata 2019-2024. Zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych, a ujęte w niej dane są 
zgodne z projektem budżetu na 2019 rok. 
WPF na lata 2019-2024 zawiera załączniki: 
- WPF na lata 2019-2024- zał. nr 1 
- Przedsięwzięcia na lata 2019 do 2022 zał. nr 2 
- Objaśnienia, które stanowią zał. nr 3 
Zadłużenie na 31.12.2018 Roku wynosi 18.650.000 zł 
Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań w 2019 roku, o której mowa w art. 243 
ust. 1 ustawy, wynosi 4,56%, a dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art. 243 
ustawy, wynosi 4,88%. 
Powiat Żagański spełnia wskaźniki spłaty zobowiązań określone w art. 243 ustawy. 
W WPF na lata 2019-2024 zostały ustalone upoważnienia dla Zarządu:  
1) do zaciągania zobowiązań: 

a) związanych z realizacją zamieszczonych w WPF przedsięwzięć; 
b) z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest nie-

zbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wy-
kraczają poza rok budżetowy. 

2) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 
z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następny 

    b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 
opinii Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na 
lata 2019 – 2024. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: uchwała Nr 751/2018 Składu Orzekającego Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 6 grudnia 2018 w sprawie wydania opinii o 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagań-
skiego na lata 2019 – 2024. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  
w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Adriana Kamedulska – Członek, 
3. Iwona Popiel – Członek, 
opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024. 

Uchwała Nr 751/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024, 
stanowi załącznik do protokołu, odczytana została w całości. 

c) przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 – 2024, 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Członek  Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Radny Leon Cuprych: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 

d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: pozwolę się odnieść do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i zwró-
cić uwagę na jeden ważny element z uzasadnienia. Skład Orzekający wskazuje na zasadność 
stałego monitorowania sytuacji w zakresie wielkości wpływających na maksymalny dopusz-
czalny poziom spłaty, bowiem w w/w latach nawet niewielkie odchylenie w realizacji docho-
dów bieżących, niewykonanie planowanych wielkości dochodów ze sprzedaży majątku lub 
zwiększenie wydatków bieżących może doprowadzić do sytuacji niezachowania relacji okre-
ślonej w art. 243 ustawy o finansach publicznych i w konsekwencji uniemożliwić uchwalenie 
budżetu powiatu. Czyli złotej równowagi dochody i wydatki bieżące, żeby się równoważyły 
i na to chcę zwrócić uwagę. Jest to często przez Skład Orzekający pisane, ale w uzasadnieniu, 
ja tak pod kątem odnośnie ostatnio przegłosowywanej uchwały dotyczącej podwyższania diet 
radnych. Nawet małe odchylenia mogą doprowadzić do pewnych problemów. 
Inni radni nie brali udziału w dyskusji. 

e) głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 18 radnych. 

       5. Podjęcie uchwały Nr III.2.2018 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 
żagańskiego na 2019 rok. 

     a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu ża-
gańskiego na rok 2019,  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 
2019. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Zarząd powiatu sporządził Projekt Budżetu na 2019 rok 
na podstawie projektów budżetów jednostek podległych i wydziałów, referatów starostwa. 
Przedłożone projekty wydatków i rozchodów Zarząd dostosował do prognozowanych docho-
dów i przychodów. W wyniku, czego projekt budżetu na 2019 rok wynosi: 

 Po stronie dochodów 74 885 351,00 
 Po stronie przychodów 800 000,00 
 Razem dochody i przychody  75 685 351,00 
 Po stronie wydatków 72 885 351,00 
 Po stronie rozchodów  2 800 000,00 
 Razem wydatki i rozchody 75 685 351,00   
  
Różnica między dochodami i wydat-
kami stanowi nadwyżkę w kwocie 2 000 000,00 

 W uchwale budżetowej na 2019 rok określono upoważnienia dla Zarządu Powiatu do: 
  1) zaciągania kredytów i pożyczek krótkoterminowych na pokrycie występującego w ciągu 

roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 2.000.000 zł;  
  2) dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy 

oraz wydatków majątkowych w ramach działu klasyfikacji budżetowej; 
  3) upoważnienia w drodze uchwały kierowników jednostek organizacyjnych powiatu do doko-

nywania zmian w planie wydatków jednostki w ramach tego samego rozdziału klasyfikacji 
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budżetowej, za wyjątkiem wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz 
wydatków majątkowych. 

  4) lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowa-
dzący obsługę budżetu powiatu. 

2. Ustala się kwotę w wysokości  5.500.000 zł, do której Zarząd Powiatu może samodzielnie 
zaciągać zobowiązania. 
wydatki ogółem 72 885 351,00 100% 
wydatki bieżące 68 320 873,00 93,74 
wydatki majątkowe 4 564 478,00 6,26 
dotacje na zadania bieżące 3 869 208,00 5,31 
obsługa długu (odsetki) 611 100,00 0,84 
oświata  33 564 461,00 46,05 

    
 Dochody ogółem 72 885 351,00 100% 
dochody bieżące 73 424 851,00 98,00 
dochody majątkowe 1 460 500,00 2,00 
subwencje i udziały w podatkach 52 670 373,00 72,26 
oświata (subwencja oświatowa i wypracowane dochody 
przez jedn. oświat) 

27 932 364,00 38,32 

     b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2019, 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 
opinii Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2019. 
Wiceprzewodniczący Rady Maciej Boryna: uchwała Nr 752/2018 Składu Orzekającego Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekcie uchwały budżetowej Powiatu Ża-
gańskiego na rok 2019. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Adriana Kamedulska – Członek, 
3. Iwona Popiel – Członek, 
opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2019. 

Uchwała Nr 752/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Gó-
rze z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagań-
skiego projekcie uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na rok 2019, stanowi załącznik do 
protokołu, odczytała została w całości.  

          c)  przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2019. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu  
i Finansów Powiatu. 
Członek Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Leon Cuprych: Na posiedzeniu komisji w dniu 
12.12.2018 r. Komisja Budżetu i Finansów Powiatu zapoznała się z: 
1) projektem Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu ża-

gańskiego na rok 2019. 
Na podstawie Projektu Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia uchwały budże-

towej powiatu żagańskiego na rok 2019 Komisja Budżetu i Finansów Powiatu opiniuje pozy-
tywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały budżetowej Powiatu 
Żagańskiego na 2019 rok. 
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Zarząd Powiatu Żagańskiego w ustawowym terminie przedłożył projekt uchwały budżetowej 
na 2019 rok (do 15 listopada 2018 roku).  Projekt został sporządzony w pełnej szczegółowości 
klasyfikacji budżetowej (dział, rozdział, paragraf) . 
 

TREŚĆ PROJEKT 2019 rok 

Po stronie DOCHODÓW 74 885 351,00 
dochody bieżące 73 424 851,00 

dochody majątkowe 1 460 500,00 
Po stronie PRZYCHODÓW 800 000,00 

Razem dochody i przychody  75 685 351,00 

Po stronie WYDATKÓW 72 885 351,00 
wydatki bieżące 68 320 873,00 

wydatki majątkowe 4 564 478,00 
Po stronie ROZCHODÓW 2 800 000,00 

Razem wydatki i rozchody 75 685 351,00 

 
Budżet na 2019 rok przedstawia się następująco: 

Po stronie dochodów 74 885 351,00 
Po stronie przychodów 800 000,00 
Razem dochody i przychody  75 685 351,00 
Po stronie wydatków 72 885 351,00 
Po stronie rozchodów  2 800 000,00 
Razem wydatki i rozchody 75 685 351,00 

 
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowaną nadwyżkę budżetu w kwocie 
2.000.000 zł.  Nadwyżka zostanie przeznaczona na wykup obligacji w kwocie 2.000.000 zł  
Dochody budżetu na 2019 rok wynoszą –74.885.351 zł, w tym: 
- dochody bieżące 73.424.851 zł – w tym min.: 
-  2.656.075 zł – z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3  ustawy o finan-
sach publicznych. 

- 11.209.828 zł -z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na zadania bieżące  
z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami realizowane przez po-
wiat.  

- 55.400 zł – z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na zadania objęte porozu-
mieniem w zakresie przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2019 r. 

- dochody majątkowe 1.460.500 zł w tym min: 
- 500.000 zł - dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na inwestycje i zakupy inwesty-

cyjne z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami realizowane 
przez powiat.  

Wydatki budżetu na 2019 rok wynoszą  -  72.885.351 zł, w tym: 
-Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących na łączną kwotę- 68.320.873 zł, w tym: 

1. wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej- 56.192.724 zł, z czego: 
1) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane- 44.463.203 zł; 
2) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych - 11.729.521 zł; 
3) wydatki na dotacje na zadania bieżące- 3.869.208 zł; 
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4) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych- 4.991.766 zł; 
5) wydatki bieżące na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 

ust 1 pkt 2 i 3 w łącznej kwocie- 2.656.075 zł; 
6) wydatki na obsługę długu publicznego 611.100 zł 

 Wydatki budżetu obejmują plan wydatków majątkowych na łączną kwotę 4.564.478 zł, w tym: 
1) inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie  4.564.478 zł. 

W uchwale budżetowej na 2019 rok zaplanowano rezerwy w łącznej kwocie 969.000 zł  
w tym: 
Rezerwę ogólną budżetu w kwocie 349.000 zł w tym: 
1) na wydatki bieżące – 199.000 zł 
2) na wydatki majątkowe- 150.000 zł   
Rezerwy celowe budżetu w łącznej kwocie  620.000 zł; w tym; 
1) na wydatki bieżące z zakresu oświaty 500.000 zł  
2) na wydatki bieżące związane z zarządzaniem kryzysowym 120.000 zł, 
Wydatki budżetu powiatu obejmują planowane kwoty dotacji udzielone w roku 2019 roku 
w kwocie ogółem 6.370.370 w tym: 
- dotacje podmiotowe w wysokości 1857.204 zł; 
- dotacje celowe  4.513.166 zł. 
W planie dochodów i wydatków budżetowych na 2019 rok ustalono dochody i wydatki na re-
alizacje zadań z zakresu ochrony środowiska w tym: 
1. Dochody z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska wynoszą w 2019 roku 178.800 

zł. 
2. Wydatki związane z ochroną środowiska w 2019 roku wynoszą 178.800 zł. 
Ustalono plan wydzielonego rachunku dochodów jednostek oświatowych i wydatków na kwotę 
297.040 zł; 
W 2019 roku planowane są rozchody w kwocie – 2.800.000 zł w tym: 

     2.800.000 zł – wykup obligacji w tym: 
1.600.000 zł - obligacje emitowane w 2007- 2008 roku w wysokości 7.700.000 zł, na pokrycie 
deficytu. 
1.200.000 zł - obligacje emitowane w 2013 r. w wysokości 12.050.000 zł, na wcześniejszą 
spłatę zadłużenia w BOŚ (rolowanie długu w celu spełnienia wskaźnika z art.243 ustawy o 
finansach publicznych). 
W 2019 roku planowane są przychody w kwocie – 800.000,00 zł w tym: 
800.000 zł wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 
W projekcie Uchwały budżetowej określono upoważnienia dla organu wykonawczego (Za-
rządu), które to upoważnienia są zgodne z ustawą o finansach publicznych. 
Komisja przeanalizowała wskaźniki spłaty zobowiązań. Wskaźnik planowanej łącznej kwoty 
spłaty zobowiązań w 2019 roku, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy, wynosi 4,56%,  
a dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art. 243 ustawy, wynosi 4,88%. 
Powiat Żagański spełnia wskaźniki spłaty zobowiązań określone w art. 243 ustawy. 
Wskazując na powyższe Komisja Budżetu i Finansów Powiatu postanawia jak w sentencji ni-
niejszej opinii. 
Komisja obradowała w składzie: 
1. Jacek Grzelak 
2. Leon Cuprych 
3. Zbigniew Białkowski 
4. Mariusz Krugły 
5. Radosław Kwiecień 
6. Maciej Boryna 
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        d)  przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2019,   

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 

         e) dyskusja, 
     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
     Radny Zbigniew Białkowski: w związku z tym, że w oświacie w roku 2019 zapowiadają się 

podwyżki dla nauczycieli, a budżet na naszą oświatę wynosi 26.316.000,00 zł, rezerwa oświa-
towa natomiast 500.000,00 zł, myślę, że na ten cel środki zostały w tych paragrafach zabezpie-
czone. Ale rok 2019 to także rok, w którym nastąpi kumulacja roczników klas pierwszych  
w szkołach średnich, czy też ponadpodstawowych i w związku z tym mam taką prośbę, żeby 
Pani Skarbnik nas zapewniła, że środki również na ten cel zostały zabezpieczone, ponieważ to 
nałożenie w 2019 roku będzie trwało przez 1/3 roku, a więc przez 4 miesiące i będzie nas kosz-
towało dosyć pokaźną kwotę. Drugi element, na komisji 12 grudnia 2018 r. rozmawialiśmy o 
tym, że ustalamy kwotę, i to dzisiaj było potwierdzone, w wysokości 5.500.000,00 zł dla Za-
rządu Powiatu, który może samodzielnie zaciągać zobowiązania. Ja wyrażam taką nadzieję, że 
to jest tylko i wyłącznie dla nas, jak gdyby takie wyjście bezpieczeństwa w nadzwyczajnych 
sytuacjach. Natomiast, jeśli będzie możliwość to prosiłbym Zarząd o to, żeby jednak korzystać 
ze zgody Rady i w tych sytuacjach odnosić się do tego, żeby to Rada podejmowała takie decy-
zje. 

     Radny Paweł Chylak: pozwolę się odnieść w kilku zdaniach do przygotowanego projektu bu-
dżetu na 2019 rok. W zakresie pierwszym, o którym już Radny wspominał, dotyczący oświaty 
i wychowania, chciałem zwrócić uwagę na to, że jeżeli chodzi o dochód z subwencji oświatowe, 
to jest on na poziomie prawie 25.000.000,00 zł, a wydatki zaplanowane bieżące na oświatę  
i wychowanie są na ponad 26.000.000,00 zł i ta relacja nie wygląda tak źle, jeżeli chodzi  
o wydatki bieżące, ale tu też właśnie zwracam szczególną uwagę na ten dodatkowy rocznik,  
a subwencja jest wyliczona na danych roku poprzedniego i mamy 4 miesiące od września do 
grudnia z innymi danymi. Proszę o potwierdzenie, jak wygląda ta sytuacja? Drugi element, na 
który chciałem zwrócić uwagę, mieliśmy spotkanie komisji wspólnych dotyczące wydania opi-
nii do projektu budżetu i zadałem pytanie Panu Staroście dotyczące transportu zbiorowego, 
ponieważ jest to bardzo ważny element do realizacji przez powiat na terenie gmin, które należą 
do powiatu żagańskiego i sytuacja niestety na ten moment jest taka, Pan Starosta powiedział, 
że ustawodawca nie do końca wypełnia ten obowiązek i powstrzymuje realizację zadania. Uwa-
żam, że należy się bacznie przyglądać, żeby to zadanie było realizowane, kiedy już będzie 
można to żeby do budżetu wprowadzać zmiany dotyczące możliwości realizacji tego zadania. 
W zakresie dróg powiatowych, na transport i łączność przeznaczamy prawie 5.000.000,00 zł,  
z czego niespełna 2.000.000,00 zł to są to wydatki bieżące, a ponad 2.600.000,00 zł są to wy-
datki inwestycyjne i te inwestycyjne wydatki to jest: przebudowa drogi powiatowej ul. Żelazna 
w Żaganiu, przebudowa nawierzchni drogi powiatowej ul. Lubuska w Żaganiu, przebudowa 
drogi Nr 1063F, przebudowa ciągu pieszego w miejscowości Dzikowice i tutaj podkreślałem 
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też, że jest to bardzo mała kwota, bo wpisana tylko 10.000,00 zł i przebudowa chodników ul. 
Kolejowa drugi etap - 250.000,00 zł. Mam wniosek do Pana Starosty o tym też mówiłem na tej 
komisji, o możliwości wprowadzenia w trakcie roku budżetowego dokumentację, chociaż czę-
ściową, na wykonanie chodnika w miejscowości Długie. Pan Sołtys już kilkakrotnie pisał do 
Pana Starosty, dopiero w tym roku otrzymał odpowiedź, na realizację tego zadania zaplanował 
w funduszu sołeckim środki w wysokości ponad 20.000,00 zł na częściowe wykonanie chod-
ników. Sprawa dotyczy, tuż przy szkole w kierunku do świetlicy wiejskiej, jest to niewielki 
odcinek na to bezpieczne przejście i w drugą stronę wioski, gdzie jest dojście do drogi gminnej, 
która została w tym roku zrobiona o dł. 1200 m i jest ona drogą równoległą do drogi powiato-
wej. Na tym odcinku, żeby było zaprojektowane, jak by była możliwość wykonania w takim 
zakresie zadania. Rada Powiatu, pozwolę sobie tutaj powiedzieć, bo może nie wszyscy mają 
dostęp do materiałów, to są wydatki bieżące na poziomie ponad 400.000,00 zł, jest to wysoka 
kwota. Odniosę się jeszcze do wydatków majątkowych, które zostały zaplanowane na 2019 
rok. Oprócz wspomnianych już dróg powiatowych, mamy zakup koparko ładowarki 
350.000,00 zł, informatyzację urzędu w zakresie zasobów geodezyjnych za ponad 350.000,00 
zł, komendę Powiatową Straży Pożarnej na budowę komendy w Szprotawie 500.000,00 zł  
i kserokopiarka 1 szt. za 10.000,00 zł w paragrafie 801, czyli oświata i tutaj jest z wydatków 
majątkowych, które ja będę podkreślał i zwracał na to uwagę, że w oświacie znalazłem wydatek 
majątkowy w wysokości 10.000,00 zł – kserokopiarka. Uważam, że pewnie po kontrolach sa-
nepidu, potrzeby w szkołach są bardzo duże w związku z tym, czy koparko ładowarka, czy np. 
powiedzmy w kierunku….. 

    Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: prosiłbym do celu, bo zaczyna się Pan rozwodzić, 
prosiłbym konkretnie. O takich sprawach rozmawialiśmy na komisjach, prosiłbym konkretnie 
uwagi do budżetu, a nie dywagacje, co ważniejsze, a co ważne.  

     Radny Paweł Chylak: uważam, że ja mam prawo do takich wywodów.  
     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Panie Radny ma Pan 5 minut, to raz, a dwa, na te 

tematy rozmawialiśmy już na komisjach, powtarza Pan to, co było na komisjach, więc prosił-
bym, żeby nie roztrząsać tutaj co ważne, a co ważniejsze.  

     Radny Paweł Chylak: proszę mnie nie szokować takim stanowiskiem, bo pokarze Panu żółtą 
kartkę. Uważam, że mam prawo do takich wypowiedzi, jako radny. Ja nie przekraczam czasu 
wypowiedzi, mówiłem płynnie i Pan mi tego czasu nie ograniczał. Mi już kiedyś ograniczono 
czas pracy, tak, że proszę pozwolić mi skończyć.  

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: pozwolę Panu skończyć, ale konkretnie i w sprawie.  
     Radny Paweł Chylak: w konkretnej sprawie mówię tak, że podsumowując wydatki majątkowe, 

uważam, że są one na niskim poziomie, dlatego, że relacje do wydatków całkowitych wynosi 
6%, a uważam, że zdrowa relacja pozwalająca na rozwój jest na poziomie około 15%. Panie 
Przewodniczący może będzie Pan zaskoczony, ale jest to mój pierwszy budżet, w związku  
z tym, mimo, że mnie Pan powstrzymywał, to oddam głos za budżetem. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Ja Pana nie powstrzymywałem, prosiłem o konkret-
nie precyzowanie swoich uwag.  

     Radny Leon Cuprych: mam pytanie do Pani Skarbnik, ile wniosków do budżetu na 2019 rok 
złożyli radni? 

     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: niestety nie wiem, musiałabym sprawdzić. Wszystkie 
wnioski wpływały do referatów lub wydziałów starostwa, których merytorycznie dotyczyły.  
A więc, jeżeli radny złożył wniosek dotyczący dróg, to on nie trafiał do mnie tylko trafiał do 
wydziału merytorycznego, który ujmował w swoich projektach te zadania.  

     Radny Leon Cuprych: składałem wniosek już kolejny raz w sprawie chodnika w Chotkowie  
i w innych miejscowościach, to wszystko przepada. Dlatego nawet dyskutując na komisji byłem 
zaskoczony stanowiskiem, bo jeżeli rozmawiamy o wniosku, który został złożony w ustawo-



10 
 

wym terminie, a w tej chwili rozmawiamy o tym, żeby coś wrzucić to dla mnie jest to nieporo-
zumienie. Dlatego zadałem to pytanie nie bez kozery, żeby zwrócić uwagę na obowiązujące 
terminy przy konstrukcji budżetu, a ja złożyłem w ustawowym terminie i chciałbym wiedzieć 
ile zostało złożonych wniosków przez radnych na budżet 2019. 

    Starosta Henryk Janowicz: dwóch radnych złożyło wnioski, był to Radny Leon Cuprych oraz 
Radny Roman Śliwiński. Wnioski tyczyły się przede wszystkim chodników i pewne rzeczy 
ustaliliśmy, praca Zarządu polegała na tym. Co do wyjaśnienia, jeśli chodzi o koparko łado-
warkę, na komisji sobie to wyjaśniliśmy. To nie jest koparko ładowarka, bo to jest koparko 
ładowarka i pojazd, samochód osobowo dostawczy, bo musimy wymieniać flotę. Problem po-
lega na tym, bo to nie chodzi o to, żeby wskaźniki były wykazywane, tylko chodzi o to, żeby 
intensywność prac w utrzymaniu, przy tak dużym kilometrażu, była niższa w stosunku do tego, 
co w danym roku wychodzi. W związku z tym, że te koszty przerastają nas, jako użytkowników 
tego sprzętu i sprzęt starzeje się, jest niebezpieczny dla pracowników, musimy go wycofywać 
z floty, między innymi pojazd o nazwie Lublin, który już przekracza wszelkie możliwe tech-
niczne dane i pojazd koparko ładowarka, który z perspektywy lat, po pięciu latach staje się 
ciężka, jeżeli chodzi o utrzymanie i nie, dlatego, że jest wadliwa technicznie, ale dlatego, że 
same utrzymanie, remonty, przeglądy, nie pozwalają nam na dłuższy czas utrzymywania. 
Warto ją odsprzedać, kupić nową i to się okaże dla nas, jako samorządu, bo mamy nowy sprzęt 
i oszczędzamy. To wyjaśniłem na komisjach, tak samo, jak wyjaśniłem na komisjach pewne 
rzeczy, które nie pomijamy, a w ciągu roku będzie jeszcze nie raz do budżetu wracać i nie raz 
będziemy na pewne tematy mówić, rozmawiać, wyjaśniać, przekazywać, ewentualnie wprowa-
dzać. My przyjmujemy szablon budżetu ustalony i za którym byliśmy na komisjach i który 
przegłosowaliśmy. Regionalna Izba Obrachunkowa nam zaopiniowała pozytywnie, a co ważne 
w tym wszystkim, to to, że Zarząd tworząc budżet miał na uwadze dobro wszystkich jednostek, 
a nie tylko wyszczególnienie pewnych inwestycji, bo pewna inwestycja jest ważna i na to skła-
dają się wszystkie inwestycje w powiecie i wszystkie jednostki podległe. 

     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: odniosę się na temat oświaty, odpowiem na pytania, które 
zadali radni. Chcę zwrócić uwagę, że budżet na oświatę po stronie wydatków wynosi 
33.564.461,00 zł. Radny wziął pod uwagę tylko dział 801, a również oświata jest w dziale 854 
i również jest w rezerwie oświatowej. Dochody, które otrzymujemy w subwencji w roku 2019, 
jest to kwota 24.903.922,00 zł, a biorąc pod uwagę również te dochody, które wypracowują 
nasze jednostki oświatowe jest ogółem 27.932.364,00 zł. W związku z tym do oświaty, odno-
sząc się do tego budżetu, powiat dokłada 5.632.097,00 zł. W projekcie budżetu wzięto również 
pod uwagę podwyżki dla nauczycieli w wysokości 5%, podwyżki dla administracji i obsługi  
w wysokości 2,5%. Jednostki oświatowe, które będą miały wprowadzony dodatkowy rocznik 
od 1 września 2019 roku, uwzględniły podwyżki płac nauczycieli, których ewentualnie zatrud-
nią. Jest to trudna symulacja, ponieważ nie wiemy, ile tych klas będzie, więc ja nie mogę po-
wiedzieć, że pieniędzy na oświatę wystarczy. Ja również mam nadzieję, że Minister Oświaty  
w ostatecznych kwotach subwencji, a więc do marca 2019 roku tą subwencję nam zwiększy. 
Subwencja w porównaniu do roku 2018 jest wyższa tylko o 1.800.000,00 zł, nawet nie ma 
wskaźnika wzrostu płac dla nauczycieli. Zobaczymy, jak to będzie wyglądało po ostatecznych 
kwotach subwencji, czyli po I półroczu 2019 roku. Jak co roku pieniądze dla nauczycieli będą 
musiały się znaleźć i nie było takiej sytuacji w powiecie żagańskim, żeby tych pieniędzy nie 
było, że nauczyciele nie mieli wypłaconych wynagrodzeń w ustawowych terminach.  

     Radny Zbigniew Białkowski: ja tylko chciałem otrzymać zapewnienie, że te środki są przewi-
dziane. Celowo nie sięgałem po wszystkie paragrafy z tego tytułu, że świetlice i inne rzeczy 
mogą funkcjonować w tym zakresie, czy inne zadania. Chodziło mi tylko i wyłącznie o po-
twierdzenie tego, że na pewno zostały uwzględnione te sytuacje, o których mówiliśmy. Ta in-
formacja mi wystarczy, a wiadomo, że nie da się wyliczyć od początku do końca tego, jak 
faktycznie będzie wyglądało zapotrzebowanie, aczkolwiek tu podkreślam tą sytuację, ponieważ 
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z samego Żagania 10 oddziałów powędruje dodatkowo, a mówimy nie tylko o Żaganiu, tylko 
mówimy o całym powiecie, dlatego będzie to dosyć znaczące dla budżetu i finansów związa-
nych z oświatą i dlatego chciałem podkreślić ten temat. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zamknął dyskusję w sprawie projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2019 rok. 

           f)  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2019 rok. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego o odczytanie 

projektu uchwały. 
       Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał odczytał projekt uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na 2019 rok. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej 

powiatu żagańskiego na 2019 rok. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 18 radnych. 

       6. Podjęcie uchwały Nr III.3.2018 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Ża-
gańskiego na 2019 rok. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
       Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 

       7. Podjęcie uchwały Nr III.4.2018 w sprawie nieodpłatnego użyczenia pomieszczeń biuro-
wych stanowiących własność Powiatu Żagańskiego na potrzeby Młodzieżowego Cen-
trum Kariery w Żaganiu prowadzonego przez Lubuską Wojewódzką Komendę Ochot-
niczych Hufców Pracy w Zielonej Górze.  

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: z końcem roku upływa pięcioletni termin użyczenia 
pomieszczeń biurowych Lubuskiej Wojewódzkiej Komendzie OHP w Zielonej Górze. Po-
mieszczenia są użyczane na prowadzenie Młodzieżowego Centrum Kariery w Żaganiu. Mło-
dzieżowe Centrum w ciągu tych pięciu lat z powodzeniem prowadzi poradnictwo zawodowe 
dla młodzieży, pomaga jej też w kształtowaniu własnych losów zawodowych, wskazuje i roz-
wija predyspozycje, pomaga w zatrudnieniu i kieruje na różne kursy. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Członek Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Radny Leon Cuprych: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
       Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
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       8. Podjęcie uchwały Nr III.5.2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-
sprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2018. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: w związku z tym, że pozostają wolne środki na zadaniach 
realizowanych przez Powiatowy Urząd Pracy, a konkretnie w kwestii środków na podjęcie 
działalności gospodarczej, rolniczej, proponujemy przenieść 34.500,00 zł na zadanie dotyczące 
zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze dla osób niepełnosprawnych. 
Również porządkująca jest kwestia przeniesienia wolnych środków powstałych w związku  
z rezygnacją dwóch osób niepełnosprawnych z wprowadzenia likwidacji barier architektonicz-
nych w miejscu zamieszkania jest to kwota 10.410,00 zł. Proponujemy również przeznaczyć 
na dofinansowanie w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Oraz mamy też jedną re-
zygnację z turnusu rehabilitacyjnego i też te wolne środki, czyli 1.806,00 zł, proponujemy prze-
nieść na przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Kwota, która się zebrała z tych wol-
nych środków, czyli 46.724,00 zł i tak nie zaspokoi pełnych potrzeb, bo około 100 wniosków 
zostaje nierozpatrzonych w roku bieżącym i przechodzą na rok kolejny. Więc ta kwota pozwoli 
rozpatrzyć kolejne wnioski.  

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
       Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 

  9. Wolne wnioski.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy radni mają do złożenia wolne wnioski. 
  Starosta Henryk Janowicz: w związku z tym, że jutro o godz. 1400 odbędzie się spotkanie 

noworoczne, serdecznie zapraszam radnych na to spotkanie. Jest to spotkanie podsumowujące 
cały rok naszej ciężkiej pracy, mówiący o naszych osiągnięciach, o nadchodzących planach, 
serdecznie zapraszam. Tym, z którymi się nie spotkam jutro życzę wszystkiego najlepszego na 
Święta Bożego Narodzenia, w Nowym Roku spełnienia marzeń, planów, ale też dobrej 
współpracy z Zarządem, jak i ze mną Starostą, Przewodniczącym Zarządu. Nie zawsze jest tak, 
jak byśmy chcieli, ale przy dobrej pracy jeszcze lepszej woli, można wiele problemów 
rozwiązać, można wieloma dobrymi rzeczami doskonalić ten ciężki rok, który jest za nami,  
a następny rok mam nadzieję przed nami. 

  Radny Paweł Chylak: 
  - jeden temat do Pana Przewodniczącego. Panie Przewodniczący, taki wniosek do Pana, 

czytając ostatnio Gazetę Regionalną dotyczącą diet, pozwolił Pan sobie na wypowiedź, że Pan 
się nie zapoznał zbyt dokładnie z uchwałą. Więc proszę się lepiej w ogóle nie wypowiadać w 
taki sposób do gazety niż takie wypowiedzi, bo to trochę niepoważna jest wypowiedź. Pan 
jest najmądrzejszy ze wszystkich radnych i Pan powinien wszystko wiedzieć na temat 
uchwały.  

  - do Pana Starosty z zapytaniem, proszę powiedzieć, bo moi wyborcy się dopytują na temat 
trójpodziału władzy, dotyczący, jakie zadania, bo aktualnie na strukturze organizacyjnej 
mamy podział z 3 października 2016 roku. Czym zajmował się będzie Etatowy Członek 
Zarządu, a może o wszystkich Pan Starosta nam powie. 

  Starosta Henryk Janowicz: w najbliższym czasie to wszystko się ukarze. Podział władzy 
nastąpił w taki sposób: Wicestarosta odpowiada za oświatę i częściowo za wydział ochrony 
środowiska i budownictwo, Etatowy Członek Zarządu odpowiada za geodezję i komunikację 
w zakresie prawa jazdy i rejestracji pojazdów, a jest tam potrzebny bardzo wnikliwy  
i szczegółowy przegląd. Ja na wiele rzeczy nie mógłbym sobie pozwolić ze względu na to, że 
dużo czasu zabierają inne wydziały, które mi podlegają, ale i też reprezentowanie powiatu na 
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zewnątrz, konsultowanie pewnych rzeczy. Obowiązków będziemy mieli trochę więcej, bo w 
ostatnim czasie zostałem wybrany na Starostę Województwa Lubuskiego. Będę reprezentował 
Starostę Województwa Lubuskiego nie tylko na zjeździe Krajowym Starostów, ale i też wśród 
Starostów Województwa Lubuskiego będę przewodził nim. To są dodatkowe zadania, uważam, 
że na tym powiat zyska dużo, ze względu na to, że będę na bieżąco konsultował pewne rzeczy 
i tak samo będę mógł wskazywać osoby, jako doradców do różnego rodzaju rad, między innymi 
do Rady Zdrowia, Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia, Wojewódzką Promocję Zdrowia przy 
Wojewodzie i przy Marszałku Województwa. Moi zastępcy maja podzielone obowiązki i jak 
na razie jestem zadowolony z ich współpracy. Reszta Członków Zarządu też się włączają w to, 
osobiście brali udział w przeglądzie niektórych obiektów na terenie powiatu, bo to, że rok 
kalendarzowy się kończy, to nie znaczy, że nie prowadzimy pewnych inwestycji. Prowadzimy 
inwestycje, do których dokładamy, jako powiat, jest to między innymi rozbudowa strażnicy  
w Szprotawie oraz budowa posterunku Policji w Iłowej. Mamy inwestycję związaną ze 
szkolnictwem zawodowym, jest to ważne i istotne ze względu na to, że ten projekt realizujemy, 
bo to jest około 10.000.000,00 zł. Zarząd został zapoznany ze szkolnictwem zawodowym.  
W tej chwili jest prowadzona dość duża inwestycja na terenie miasta Szprotawy w Zespole 
Szkół Zawodowych, realizujemy to zadanie i cieszę się, że to weszło, bo to tak naprawdę 
rozwija nam bardzo mocno oświatę. Pokazuje te dodatkowe, dobre cechy, bo zwiększyliśmy 
konkurencję i konkurencyjność, jeśli chodzi o etaty, a co najważniejsze, możliwości rozwoju 
uczniów. Z jednej strony szkolimy nauczycieli, szkolimy uczniów, a z drugiej strony wyszliśmy 
naprzeciw przedsiębiorcom, ta trzecia grupa, która była zapominana i w tej chwili te działania 
uczeń, nauczyciel, szkoła i przedsiębiorca, daje nam duże możliwości rozwoju. Z tego się 
bardzo cieszę, bo żaden ze starostów nie wierzył w ten projekt szkolnictwa zawodowego, a ja 
byłem uparty, przekonywałem, a największy opór był wśród prezydentów miast, bo konwent 
starostów tworzą nie tylko starostowie powiatów ziemskich, ale i prezydenci miast. Udało się 
to zrobić, zrealizować, a wchodzimy już w okres „konsumowania” tego.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak:  
  - gratuluję Panie Starosto tak zaszczytnego stanowiska, jak Starosta Starostów i to chyba dla 

nas duma, że z Żagania jest osoba odpowiedzialna na naszym regionie za tak ważne 
stanowisko.  

  - do Radnego Pawła Chylaka, bardzo dziękuję za cenną uwagę, będę następnym razem będę 
autoryzował swoje wypowiedzi, bo też uczę się tego wszystkiego. Widzę, że zaczynamy się 
ścierać między sobą, ale myślę, że wyjaśnimy sobie kilka spraw poza mikrofonem, bo nie 
uważam, że sesja rady jest do tego, żeby się tutaj upubliczniać. Dziękuję za bardzo cenną 
uwagę i wszystkie artykuły, które będą pisane przez naszych Panów od prasy, będą przez 
zemnie autoryzowane. Było też wiele innych rzeczy, które wniosłem do tej wypowiedzi, które 
zostały przez redaktora pominięte, a ta nie do końca chyba jest taka, jak zostało powiedziane. 
Dodatkowo chcę podziękować, że tak Pan ceni moje doświadczenie, moją wiedzę, ja też się 
uczę i nie ukrywam, że niektóre błędy popełniam, ale myślę, że z biegiem czasu tych błędów 
będzie coraz mniej, a proponuję tutaj publicznie, żebyśmy sobie usiedli w kuluarach, wyjaśnili 
kilka spraw, a nie na sesjach sobie pluli po oczach. 

Radny Paweł Chylak: proszę tego nie przyjmować, jak jakieś plucie. Ja też się cały czas uczę  
i bardzo chętnie korzystam z uwag innych osób. Cechę mam taką, że się uczę bardzo szybko  
i życzę Panu, żeby Pan się też bardzo szybko uczył, a ta wypowiedź była bardzo niefortunna  
i dlatego pozwoliłem sobie zwrócić uwagę.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak:  
  - była nieautoryzowana, a nie niefortunna. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Pawła Chylaka oraz Radnego 
Piotra Ciołkę do zapoznania się z protokołem z III sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 
grudnia 2018 roku. 
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     10. Zamknięcie obrad III sesji. 

   Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam III sesję Rady Powiatu Żagańskiego.  
 
     Obrady sesji zakończono o godz. 1120.  
 
               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Sebastian Galasiak 

 

 
 


